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ACTA DE LA SESSIÓ DEL CONSELL MUNICIPAL DEL DISTRIC TE 5 

 
 
Núm.:  3/21 
Caràcter:  ORDINÀRIA 
Data:  18 d'octubre de 2021 
Horari:  de 18h a 20.30 h 
Lloc:  CC Avel·lí Estrenjer 
 

Hi assisteixen:   

Xavier Fernández Rivero President  

Carlota Menéndez Plans Representant Grup Municipal PSC 

Ivonne Ortiz de Zarate Representant Grup Municipal Junts per Terrassa 

Salvador Esquius i Argilés Representant AV Can Roca 

Montserrat Callejas Gutierrez  Representant suplent AV Pla del Bon Aire 

Jaume Alcañiz Paredes Representant AV Grups Gibraltar-Pl Lluís Companys 

Susanna Pérez Muñoz Representant Associació comerciants 

Piedad Romera Viturtia Representant AS d’entitats de dones 

Arturo Sánchez Carretero Representant Grup Municipal ERC-MES 

Alfonso Morales Herrerias Representant AS d'entitats de gent gran 

Ramón Costa Palet Representant AS d'entitats socioassistencials 

Jaume Casas Ortega Veí barri Can Boada Casc Antic 

Maria Isabel González Rodríguez AV Torrent d'en Pere Parres 

Membres excusats:   

Juan Alfonso Fagundez Mezquita Representant AV Casc Antic Can Boada 

Pere Alsina de Haro Representant AV Poble Nou - Zona Esportiva 

Assumpció Solé Sala Representant AV Sant Pere 

Antonio Amate Martínez AV Can Boada del Pi 

Xavier Tardà Masssana  AV Can Gonteres 
Membres absents:   

Antonio Lozano Corral Representant AV El Molinot 

Laura Poyatos Sánchez Grup Municipal Tot per Terrassa 

Sergi Sánchez Caro Veí barri Can Gonteres 

Marta Cortades Camats AS d'entitats educatives 

També hi assisteixen:   

Isaac Albert i Agut Tinent d'alcalde Àrea de Serveis Generals i Govern Obert 
David Garcia Castelló Director de serveis de Serveis econòmics 

Emília Andreu Almécija Directora Àrea Economia Finances Serveis Generals i Govern 
Obert 

Miquel Pérez Almudaina Director Àrea Estructura Territorial i Atenció Ciutadana 

Eva Magaña González Directora Programa Estructura Territorial i Atenció Ciutadana 

Miquel Àngel Gamell Director de Serveis Tributaris 

Acta aprovada a la sessió 4/2021 del Consell. Signada digitalment pel regidor, Sr. Xavier Fernández Rivero 

en data 3 de febrer de 2022 
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Isabel Fernández Lázaro Secretària 

  
 
 
 
 
Ordre del dia 
 
1. Aprovació de l'acta del Consell Municipal del dia 13 de juliol de 2021 
2. Presentació del projecte d’ordenances fiscals i de pressupost municipal per a l'any 2022, a 
càrrec del tinent d'alcalde, Sr. Isaac Albert i Agut 
3. Informacions de Presidència 
4. Precs i preguntes 
5. Consultes de la ciutadania 
 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
1. Aprovació de l’acta Consell Municipal del dia 23  de març de 2021.  
 
Obre la sessió el vicepresident del Consell el Sr. Salvador Esquius i dóna les gràcies a tots els 
consellers i conselleres  per  la seva  assistència. Pregunta si hi ha alguna esmena a fer a l’acta 
de l’ anterior reunió del Consell Municipal de Districte. Com no n’hi ha cap, s’aprova  l’acta. 
 

2. Presentació del projecte d’ordenances fiscals i de pressupost municipal per a l'any 
2022, a càrrec del tinent d'alcalde, Sr. Isaac Albe rt i Agut  
 
El Sr. Salvador Esquius vicepresident del Consell dóna pas al segon punt de l'ordre del dia.  
Dóna la benvinguda al Sr. Isaac Albert, Tinent d'alcalde de l' Àrea Serveis Generals i Govern 
Obert que procedeix a l'exposició d'aquest punt. 
 
El Sr. Isaac Albert pren la paraula i agraeix la presència dels consellers i conselleres. Comença 
la seva exposició i explica algunes dades importants del Districte 5 i les seves diferències entre 
barris. Explica que es presentaran les gran xifres i les prioritats del pressupost. S’està parlant 
amb els districtes, amb les diferents entitats socials i econòmiques de la ciutat i s’està en 
procés de negociacions amb els diferents grups municipals de l’Ajuntament. Posa de manifest  
les diferents realitats socioeconòmiques dels diferents barris de la ciutat i remarca que els 
districtes, al ser més grans s’acaben semblant. Explica que es segueix amb l’idea de 
territorialitzar el pressupost amb la màxima de que tota inversió i tota aportació econòmica és 
una inversió de ciutat.  
 
Continua el Sr. Albert i explica que el pressupost és el pla econòmic i financer anual vinculat a 
l'estratègia política i a les demandes que neixen del territori. El pressupost és una previsió 
d’ingressos i el més important és saber calcular els ingressos que podrem tenir durant l’any i 
generar unes despeses segons aquest ingressos dels que disposem. Explica que el pressupost 
es viu i canvia durant l’any per què els ingressos van evolucionat i les despeses també. 
Recorda que fa dos any es va aprovar un pressupost i que l’esclat de la pandèmia va provocar 
que aquest pressupost saltés pels aires. 
 
Pel que fa als objectius del pressupost per al 2022, explica que la pandèmia no desapareix i 
s’ha de continuar gestionat i encara no se sap quin impacte tindrà al 2022 però aquest 
pressupost ha de tenir la capacitat de donar sortida als dos anys de crisi sanitària. Diu, que s’ha 
de donar resposta a les necessitats de la ciutadania en el marc de la reactivació econòmica i 
això s’ha de fer de forma sostenible amb la transformació de l’administració per fer-la més 
eficient en polítiques econòmiques, socials i mediambientalment sostenibles per què hem de 
tenir la capacitat de no hipotecar excessivament el futur. Continua dient que s’han de 
consolidar els projectes de ciutat i les inversions que han de construir la ciutat del futur. Amb el 
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dia a dia donem resposta a les necessitats immediates però som incapaços de construir el que 
passarà d’aquí un anys. Les dedicions que es prenen ara, tenen impacte en el futur. 
 
Continua el Sr. Albert i recorda que a l’any 2021 el pressupost va ser de 205,7 milions d’euros 
on s’haurien de sumar el 13,7 milions d’euros que es van aprovar en inversions, 41 milions 
d’euros que corresponien a les diferents societats municipals, que amb el pressupost consolidat 
feia un total de 260,55 milions d’euros. Recorda que es va poder aplicar una variable, que 
esperem poder tenir també aquesta any, i que va ser el superàvit procedent del tancament del 
pressupost del 2020 amb un import total de 16,8 milions d’euros. Explicà que d’aquest 205,7 
milions d’euros hi havien 4 milions d’euros que venien del fons COVID i hi havia 1 milió d'euros 
que venia de càrrega financera. Aquests eren un ingressos que varem comptabilitzar, sense 
saber, sobretot, si aquest 4 milions d’euros els tindríem i el milió d'euros de càrrega financera 
era el venciment del deute públic municipal. Al pressupost del 2022 no disposarem d’aquest 
diners. 
 
Explica que el pressupost per al 2022 te un total de 214,3 milions d’euros, amb un increment de 
8,6 milions d’euros. Les inversions que s’aprovaran tindran un import de 20,1 milions d’euros i 
les societats municipals 45,4 milions d’euros. Això vol dir que ens anem a un pressupost 
consolidat de 279,8 milions d’euros. Referent al superàvit explicà que si es podrà aplicar al mes 
de març i que al tancament del pressupost del 2021 sabrem de quin import es disposarà. 
 
Continua el Sr. Albert i explica que els recursos venen de coses concretes i els càlculs es fan 
sobre l’IBI amb un import de 59.743.000 d’euros, l’IVTM amb un import de 10.495.000 d’euros, 
l’IAE amb un import de 8.737.000 d’euros, l’impost d’increment del valor del terreny amb un 
total de 12.080.000 d’euros, l’impost de construccions amb 4.150.000 d’euros, les taxes i preus 
públics amb un total de 35.568.000 euros, els ingressos patrimonials amb 406.000 euros, 
participació en tributs de l’Estat 62.997.000 d’euros i altres administracions 19.673.000 milions 
d’euros i finalment altres conceptes amb un total de 526.000 euros.  
 
Explica que amb aquest mapa s’ha decidit congelar els impostos, les taxes i els preus públics. 
Diu que no es vol que l’administració local sigui un entrebanc en la recuperació econòmica. El 
fet de que l’IPC hagi augmentat un 4% i l’afectació que això provoca a la ciutadania, també ha 
estat clau per prendre aquesta decisió. 
 
Pel que fa a la distribució del pressupost ordinari de l’Ajuntament, explica que hi han 38,7 
milions d’euros que van en l’àmbit de la transformació de l’organització, desplegament territorial 
i transformació digital. En l’àmbit de l’espai públic i la sostenibilitat es disposa de 85,37 milions 
d’euros per la millora dels serveis de neteja i de transport intentant consolidar les dedicions que 
es van prendre en els darrers temps, sobre tot en l’àmbit de la neteja. Millora de la  seguretat 
amb més efectius de policia amb la voluntat d’augmentar la dotació en deu agents per any i que 
disposin de més mitjans. Transformació de l’espai públic, defensa de l’energia pública i la lluita 
contra la pobresa energètica, millora del manteniment de l’Anella Verda, instal·lacions 
fotovoltaiques als edificis públics. En referència a la promoció econòmica i projecció de la 
ciutat, explica que es disposa de 23,21 milions d’euros amb elements estratègics com la cultura 
i l’esport que no només generen projecció exterior si no que també genera activitat econòmica. 
Explica que al 2022 finalitzarà el Pla Director de Comerç amb accions per incidir sobre els 
locals vuits i la dinamització dels eixos comercials. Recorda que és l’any del Mundial d'hoquei i 
ens permet fer una sèrie d'inversions l’Estadi Olímpic i al camp de futbol del San Cristóbal que 
ens permetrà fer un salt qualitatiu. Diu que en l’àmbit dels drets socials parlem de 27,39 milions 
d’euros. Es tracta de seguir treballant amb tots els col·lectius vulnerables i no només donar 
resposta a les necessitats si no de donar resposta a riscos evidents que tenim a la nostra 
societat. En referència als cicles de la vida amb un pressupost de 29,48 milions d’euros, que 
inclou adolescència, gent gran i infància. Explica que parlem d’educació com a eix central i amb 
polítiques d’educació a temps complert. Recorda que al 2022 ha d’entrar en marxa l’Escola de 
Noves Oportunitats per atendre persones que no estan dins de l’educació reglada. Finalment 
explicà que l’Ajuntament te un deute acumulat de 10,12 milions d’euros que s’ha de pagar. 
 
Pel que fa a les inversions, amb un import de 20 milions d’euros explica que es mantenen el 
cinc eixos principals. En l’àmbit de servei públic s’inclouen el desenvolupament informàtic, la 
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inversió en equipaments i la millora de l'accessibilitat. En l’àmbit de l’espai públic i sostenibilitat 
es farà una inversió a Eco-Equip de dos milions d’euros, diferents actuacions al territori i en els 
diferents districtes en parcs i espais de jocs. En l’àmbit de la revolució verda s’inclou el Parc de 
la República per que és un element important de vertebració de la ciutat i que com s’ha dit a 
l’inici es un projecte de ciutat. Es farà en l’àmbit de manteniment una inversió important en el 
clavegueram de la ciutat. Les necessitats en aquest àmbit són infinites i s’està treballant per 
consolidar-les en el temps per poder planificar les actuacions de manteniment. Es farà una 
inversió de 400.000 euros en rieres. En referència a la promoció econòmica i projecció de la 
ciutat hi ha el pla de millora dels polígons i no només del que podrem fer al 2022 si no que 
quedi consolidat. Es faran inversions en el Mercat de la Independència, en equipaments 
esportius, en equipaments culturals i en economia social. En l’àmbit de drets socials hi haurà 
una aportació al Pla Local d'Habitatge i una aportació en l’àmbit de l’accessibilitat en l’espai 
públic. Pel que fa als cicles de la vida, explica que s’invertirà en equipaments esportius i en 
equipaments educatius. 
 
Continua el Sr. Albert i explicà els recursos extraordinaris per al 2022. Els Next Genaration amb 
un total de 26,5 milions d’euros són recursos no lligats ara mateix al pressupost. Explica que en 
el cas de ser atorgats implicaran modificacions pressupostàries per donar espais a les noves 
inversions en el marc dels projectes que es vagin presentant a les convocatòries que s’obrin. 
Comenta que la feina està feta i les convocatòries presentades. Establiment de zones de 
baixes emissions i transformació del sistema de transport públic urbà amb 13.527.566 d’euros i 
4.059.741 d’euros respectivament. Millora de les instal·lacions del Mercat de la Independència i 
Mercat de Sant Pere amb 2.072.764,88 euros. Vapor de turisme industrial sostenible amb 
6.883.727. Properament es faran noves convocatòries a les que l’Ajuntament es presentarà 
com transformació digital i modernització de les administracions locals i un altre referit a 
l'eficiència energètica dels edificis. Comenta que pots ser no se’ns adjudica la totalitat d’aquest 
programes però els que si s’adjudiquin suposaran un recursos que sumarem a aquest 20 
milions d’euros d’inversions. Explica que el projecte del Mercat de la Independència i el Mercat 
de Sant Pere ens alliberarien recursos del pressupost.  
 
Explica el Sr. Albert i comenta les línies de treball incorporades. Interseccionalitat aplicada en 
les polítiques públiques locals de no discriminació, visor pressupostari per donar visibilitat a la 
inversió per habitant i participació amb el nou procés obert «Amb tu millorem la vida del barri». 
 
Finalment, el Sr. Albert explica el calendari de tramitació i recorda que al juliol es va fer la 
presentació del primer marc pressupostari i que entre juliol i octubre es va fer el treball polític i 
tècnic per a l’octubre poder fer la presentació de la proposta en audiència pública, als consells 
municipals de districte i al agents socioeconòmics. El proper 3 de novembre es farà l’aprovació 
inicial i es farà l’exposició pública tant del pressupost, 15 dies, com de les ordenances fiscals 
30 dies per que puguin entrar en vigor prèvia publicació el BOP. Recorda el Sr. Albert que les 
ordenances fiscals tenen un calendari molt estricte i han d’entrar en vigor els dia 1 de gener. 
Per que això sigui possible s’han de fer uns tràmits i per això s’han d'aprovar en el ple del 3 de 
novembre. La voluntat es aprovar les ordenances fiscals i el pressupost el dia 3 de novembre 
 
Un cop finalitzada la presentació, el president del Consell el Sr. Fernández obre el torn de 
preguntes. 
 
La Sra. Carlota Menéndez representant del Grup Municipal PSC, diu que s'ha dit que el 
pressupost està fet de l'experiència acumulada del Govern, però aquesta estratègia no és 
concreta, només es parla d'objectius molt genèrics. També diu que no està d'acord en que tot 
els districtes són similars. Pregunta com es decideixen les inversions i quins són els criteris que 
es fan servir per distribuir els 20 milions d'euros del pressupost d'inversions. També pregunta si 
a la columna que posa préstec vol dir que això és endeutament. Pel que fa a les inversions que 
afecten al Districte 5 no he vist la biblioteca D5 i tampoc l'ascensor de la carretera Rellinars, ja 
que no són reivindicacions de fa quatre dies. Diu que, em sorprèn que per actuacions de rieres 
només hi hagi 385 mil euros d'inversió amb només un regidor per gestionar aquest tema. 
També diu que em sorprèn  que l'esplai la Fàbrica tingui una inversió de 100 mil euros, ja que 
hi ha més esplais a Terrassa i això queda mot malament perquè sabem que hi ha un regidor 
molt implicat en aquest esplai i penso que s'ha de justificar molt més. 
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La Sra. María Isabel González representant de l'AV Torrent d'en Pere Parres pregunta pel 
Recinte Firal, la carretera Rellinars i l'asfaltat de tot el barri. Diu que estem una mica 
abandonats. Comenta que des de fa temps estem reivindicant un local per a l'Associació de 
Veïns, ja que els recursos que rebem de l'Ajuntament es destinen tots a pagar el lloguer del 
local. Diu que estaria bé disposar d'una petita habitació al Recinte Firal o en un local municipal. 
Comentà que els mercats si que estan en el pressupost, però el Recinte i la carretera Rellinars 
amb l'avinguda Abat Marcet (on hi ha molts accidents) no estan contemplats. 
 
La Sra. Carlota Menéndez diu que ja que si ja s'està planificant el pressupost tinguin en compte 
el que demana el districte 5. 
 
El Sr. Xavier Fernández president del Consell diu que es podria estar parlant un dia sencer 
només de les demandes d'inversió del Districte 5, però el pressupost s'explica de forma 
generalista. 
 
El  Sr. Salvador Esquius de l'AV Can Roca pregunta si hi ha algun sistema de seguiment que 
estigui documentat i sobre quins criteris d'eficàcia i eficiència. 
 
El Sr. Isaac Albert contesta les preguntes, a la Sra. Menéndez que els districtes s'acaben 
assemblant més del que pensem entre ells i la ciutat, perquè 40 mil persones del districte 
s'acaben assemblant més entre ells i la ciutat.  Diu que és  injust que entrem en el debat de que 
els districtes en aquesta ciutat tenen el sentit que haurien de tenir, però avui no toca. Explica 
que ja ha dit que els barris entre ells sí que són diferents. El districte 1 té la renda per càpita 
més alta en comparació d'altres districtes en canvi té percentatges d'exclusió importants 
sobretot vinculats a la gent gran i ningú no ho pensaria. Remarca que és injust analitzar la 
ciutat amb els districtes, perquè s'acaben assemblant i amaguen diferencies reals que trobem 
entre els barris de la ciutat. Comenta que el Districte 2 té la renda per càpita més baixa, però és 
el més jove perquè hi ha molta immigració que acostuma a ser més jove. Diu que aquestes 
dades ens ajuden a entendre que els districtes s'assemblen molt entre ells, però no ha de ser 
una imatge que ens hagi de servir per prendre decisions i per a polítiques, ja que els districtes 
amaguen les diferencies que la ciutat té i que sobretot són visibles en els barris. Comenta que 
la taxa d'envelliment hi ha districtes que està per sobre de la mitjana i n'hi ha que està per sota, 
però amb diferencies molt petites. Hi ha barris que envelleixen i políticament hi haurem d'incidir. 
Quan s'analitza el districte això t'ho amaga, ja que els districtes s'assemblen massa entre ells 
perquè estem agafant un volum de població excessivament gran dins del districte i sobretot en 
diferents barris. Indicà que en som conscients i a l'hora de prendre decisions ho tenim en 
compte en dues àrees concretes, Cicles de la Vida i Protecció Social, ja que les persones en 
són el centre. A Cicles de la Vida parlem de gent gran, joventut, adolescència i educació, 
aquesta àrea té molt en compte les dades demogràfiques del barri del districte i també en 
l'àmbit de serveis socials, manteniment, Via Pública i espais públics. Comenta que hi ha 
diferencies clares i ho tenim en compte quan prenen decisions, però els districtes s'assemblen 
bastant. 
 
Pel que fa als criteris pels quals es decideixen les inversions diu que a nosaltres ens toca fer el 
pressupost i la meva obligació és intentar posar el màxim de recursos possibles a disposició 
dels serveis i de les àrees per poder fer les decisions. Comenta que la lluita més gran que 
tenim és amb els regidors i regidores perquè tenen la idea del que volen fer, el que necessita el 
seu servei o el seu districte i aquí a nosaltres ens toca prendre alguna decisió, perquè els 
recursos són finits. El criteri neix del territori o sigui les demandes que arriben als districtes 
arriben als serveis. Que hi hagi una demanda no vol dir que es pugui dur a terme o que es 
pugui dur a terme en el moment que neix la demanda, però no vol dir que quedi a l'oblit. Explica 
que hi ha demandes que neixen en l'àmbit de mobilitat, transport públic, manteniment, neteja, 
espais per a les entitats i equipaments, tot això no queda en l'oblit, forma part de les prioritats 
que s'elabora el pressupost. Si agaféssim el llistat de demandes i les necessitats, la majoria de 
demandes que puguin néixer en aquest districte hi són, però no es dona resposta a totes, 
perquè el pressupost és finit. Indicà que el pressupost d'aquest any és extraordinari que 
augmenta 8 milions d'euros i intenta prioritzar a partir d'on creiem que hi ha més necessitats i 
sobretot a les inversions intentem prioritzar aquelles que es podran executar. Comenta que ara 
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s'està discutint molt el Pressupost de l'Estat i al queixa està en que l'Estat aprova pressupostos 
que no s'executen, això passa a les administracions, tu aproves un pressupost de 20 mil euros i 
la nostra obligació és que aquests diners siguin una realitat es gastin i els terminis d'executar 
les obres. L'administració pública a vegades fa que els terminis siguin molt lents, llavors quan 
decidim inversions tenen a veure en que tinguem la capacitat de dur-les a terme i això té a 
veure en si hi ha projecte o no, si són viables i les necessitats són vigents, ja que ens és més 
fàcil agafar aquell projecte que està fet i poder fer l'obra, perquè si hem de fer el projecte és un 
termini de tres mesos, adjudicació, etc. Nosaltres podríem haver vingut aquí amb un projecte 
d'inversions de 50 mil euros, una altra cosa és si haguéssim tingut capacitat de dotar-lo de 
recursos i d'executar aquelles inversions, llavors els criteris són de prioritat política i sobretot de 
capacitat de poder-los dur a terme. També s'ha de tenir en compte que el pressupost és anual, 
però les inversions s'allarguen en el temps. A l'estadi Olímpic varem fer una inversió el 2021 i ja 
ens hem gastat els diners, el 2022 torna a haver-hi recursos, hi ha molt poques obres que 
comencin al gener i acabin al desembre, això vol dir que t'hipotequen el pressupost següent. 
Posa com a exemple el Mercat i digué que l'any que ve no direm que torna a se l'any del 
Mercat, perquè la inversió no l'acabarem el 2022 continuarà el 2023. Comenta que no és senzill 
intentar quadrar el pressupost sobretot en l'àmbit d'inversions i poder-lo fer afectiu i que les 
inversions que decidim fer acabin sent una realitat, això és el que nosaltres proposem. Jo crec 
que ho hem complert, ja que el 2021 l'execució de les inversions van pujar 13,7 milions d'euros 
anem a bon ritme, les execucions que varem aprovar el 2021 s'estan portant a terme acabem el 
2021 amb un bon grau d'execució i aquesta és la nostra obligació. Si haguéssim vingut aquí al 
2021 amb una inversió de 20 milions euros potser haguéssim quedat millor, però no les 
podríem executar. 
 
Referent a l'ascensor de la carretera Rellinars diu que no apareix en el Pressupost perquè 
apareix en el superàvit i és un projecte que està realitzat i ve amb recursos que varem posar el 
mes d'abril. Estem adjudicant l'obra i creiem que estarà realitzat el primer trimestre de l'any. No 
surt en el Pressupost 2022 perquè età pressupostat i té finalització en el calendari.   
 
Pel que fa a les rieres diu que nosaltres ho portàvem en el programa electoral perquè sempre 
que parlem d'una regidoria ho vinculem a pressupost i a recursos, però en política té molta 
importància que els temes que preocupen estiguin a l'agenda política i social. Les rieres en 
aquesta  ciutat existeixen des de fa molts anys, no és d'aquest Mandat. En aquest mandat 
tenen una regidoria i un lideratge polític que el que fa és posar-les a sobre la taula i això és 
important. La política a vegades pot no agradar, però a vegades no tot són recursos sinó que hi 
hagi algú que lideri projectes en l'àmbit de les rieres i que posi sobre la taula les demandes que 
neixen en el territori, però també idees i projectes a fer en el tema de les rieres. Sense recursos 
això no es podrà fer, però el fet que hi hagi una regidoria és perquè és un tema que preocupa i 
hem de ser capaços de generar projectes. Els 385 mil euros en inversió té a veure amb els 
convenis que tenim amb l'ACA, amb inversions que volem fer de manteniment, però el que 
justifica la regidoria no són aquests diners, és la voluntat política que les rieres formin part del 
debat polític a la ciutat i ens sembla que és suficient i només per això ja és important que hi 
sigui. 
 
Quant a l'esplai la Fàbrica diu que li ha semblat de mal gust vincular la inversió prevista a 
l'esplai amb l'antic regidor. És veritat que el Noel Duque hi tenia una vinculació molt directe. 
L'esplai ocupa un espai sota la plaça de Can Tusell amb uns situació molt precària i fa molts 
anys que s'ha d'actuar. Quan es va inaugurar el Casal de Can Tusell el 2008-2009 en aquell 
moment la segona inversió era arreglar el local de l'esplai i encara no s'ha fet res. Aquests 
baixos estan plens d'humitat i hi ha nens i creiem que toca fer aquesta inversió. És una inversió 
que està pendent de fer des del 2009-2010 quan es va inaugurar el Casal del barri. 
 
Referent la funció estratègica comenta que el Pressupost és fa des de la funció estratègica del 
Govern i ens agradaria que cada any partís de cero, però ja neix condicionat de l'any anterior, 
tot i que els canvis estratègics són prou evidents tot té un fil conductor. Som crítics amb alguna 
part de l'herència que hem rebut, però també ens beneficiem de l'herència feta de la part 
positiva. La feina que es va fer i en molts casos va ser compartida, en el pressupost del 2022 
no només es veuen tendències clares entre altres coses, perquè creix i ens és més fàcil. En 
aquest moment si centrem inversions i ordinari en els projectes vinculats a mobilitat, neteja i 
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manteniment hi ha una aportació important tant per a equipament com per a l'espai públic. El 
2022 el pressupost es focalitza en manteniment, mobilitat, neteja i equipaments municipals, 
perquè els mercats són espais municipals.  
 
Pel que fa la tema de l'habitatge explica que hi podríem destinar més recursos perquè la 
Societat Municipal d'Habitatge té capacitat per fer coses i hi ha habitatges disponibles per 
poder comprar i fer inversió, però ho hem de fer de forma sostenible. Hi ha una necessitat 
d'habitatge i una voluntat de comprar, però tot el que compres s'ha de mantenir i no tots estan 
en condicions òptimes. Destinem mig milió d'euros, perquè seguim el Pla d'Habitatge que està 
consensuat i aprovat per tots. 
 
Quant al Torrent d'en Pere Parres diu que la carretera Rellinars pressupostàriament no apareix, 
però de la demanda i la necessitat que presenta en som molt conscients. En el seu moment a 
la carretera Matadepera es van fer algunes actuacions i les actuacions que s'han de dur a 
terme a la carretera Rellinars pel que fa a filosofia són semblants. 
 
La Sra. González diu que com a mínim necessitarien l'asfaltat.  
 
El Sr. Isaac Albert respon que en l'àmbit de manteniment d'asfalt si que hi ha diferents aspectes 
que impacten en el barri, bàsicament al barri de Sant Pere. Al barri del Torrent d'en Pere Parres 
hi ha alguna cruïlla en l'àmbit d'accessibilitat i al Recinte Firal s'ha fet una inversió recentment 
en l'àmbit de la coberta. De les actuacions que s'havien de fer en aquest equipament hi havia 
una primera obligació que era deixar la coberta en condicions i això està pressupostat i acabat i 
la porta d'entrada que estava en condicions d'un cert perill. No tinc resposta per si hi ha d'anar 
d'Associació de Veïns  o no, però a mi no em sembla malament, ja que és un equipament molt 
gran. Diu que perquè l'Associació de Veïns hi pogués tenir presència s'hi hauria de fer alguna 
actuació i això no està previst pressupostàriament.  
 
La Sra. González diu que s'estan utilitzant uns recursos de l'Ajuntament per a un particular que 
no compleix cap normativa, ja que una persona que ve de fora no pot entrar i una Associació 
de Veïns  que exclou a una part de veïns i això no pot ser. 
 
El Sr. Isaac Albert respon que on esteu no és la solució, però el Recinte Firal no sabem si ho 
seria. 
 
El Sr. Isaac Albert comenta que no és fàcil i que és un equipament on han de passar més 
coses de les que hi passen. Hi ha certes decisions a l'entorn d'això i costen diners. És un 
equipament que no ha de ser només un recinte firal, perquè hi ha molts dies a l'any que no està 
utilitzat i li hem de donar més utilitat. 
 
Referent als criteris d'eficiència diu que uns dels problemes que té tota administració és que 
s'acaben justificant elles mateixes, això a les entitats també passa. L'Ajuntament  existeix 
perquè nosaltres quan fem una inversió ho fem perquè el ciutadà en tingui una devolució. Quan 
gastem durant el 2021 i 2022 gairebé un milió d'euros en un gestor tributari ho fem perquè la 
persona que treballa allà ho faci millor i el servei que donem al contribuent sigui molt més àgil, 
eficient, més a mida de cada contribuent, etc. Ho dic en aquest sentit quan parlo d'eficiència tot 
el que invertim en l'àmbit del servei públic ho fem perquè el servei públic sigui més eficient. Diu 
al Sr. Esquius que anaves per un tema que comparteixo, sistemes de seguiment i millora, per 
això la funció publica necessita una evolució, una revolució important en aquest àmbit. 
 
Explica que aprofitant la pregunta i la tornada a aquesta normalitat, durant la COVID hi ha 
hagut companys nostres, entre ells la policia, que mentre tots estàvem a casa en un moment 
de molt desconeixement de com funcionava la pandèmia, ells estaven a peu de carrer 
treballant i donant servei a la ciutadania. La policia és un exemple, però també tots els 
companys d'Eco-Equip, gent que cada dia sortia de casa seva quan la majoria estàvem tancats 
a casa amb certa por. Ho dic en el sentit que el món del funcionariat i de l'administració 
necessita generar controls de qualitat, seguiment, resultats, però també cal posar en valor la 
feina que fa el sector públic amb molts professionals que ens donen servei a tots nosaltres. 
L'Ajuntament no deixa de ser una empresa de serveis, són persones, mans que estan atenent 
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al ciutadà, estan donant servei. Jo crec que l'Ajuntament de Terrassa en aquest sentit és un 
exemple important i posar en valor aquests dos, la policia i tots els professionals d'Eco-Equip 
que durant un any, on hem estat tots tancats i confinats, ells cada dia sortien al carrer a recollir 
escombraries i a controlar la seguretat i ho feien en un moment que no sabíem que podia 
passar. Aquí hi ha una reflexió general del món de la funció pública de que hem de poder fer 
seguiment, resultats com qualsevol altre sector. Dit això posem en valor que els servei es dona 
i s'ha donat en èpoques molt complicades. 
 
La Sra. Montse Callejas representat de l'AV Pla del Bonaire pregunta quan serà  la nova línia 
de bus, que passarà amb el solar de l'antic IES Can Roca, el pas de vianants del carrer 
Vacarisses, el Parc escoles i el lateral de la carretera Matadepera que està aixecat. 
 
El Sr. Xavier Fernández respon  que la línia de bus es va confirmar que sí, però la data encara 
no la tenim. De l'IES Can Roca ja ho ha dit el Tinent d'Alcalde que està previst que la 
Generalitat el retorni a l’Ajuntament. 
 
El Sr. Isaac Albert diu que per a les noves línies hi ha pressupostàriament, compromís i realitat. 
Pel que fa la tema del solar de Can Roca diu que ja ho he explicat educació ens l'ha de tornar 
amb unes condicions concretes, sinó ho fan haurem de posar recursos nosaltres. 
 
Davant la pregunta de la Sra. Callejas el Sr. Isaac Albert respon que és un tema dels que es té 
en compte ha de ser relativament aviat. 
 
Quan als diferents espais diu que hi té a veure amb si hi ha més o menys el projecte i amb 
l'agilitat que es pot treballar, però en el pressupost hi ha una partida que es diu actuacions en el 
territori on es contemplen diferents actuacions a diferents espasi que en el moment que es 
pugui donar sortida es faran. 
 
El Sr. Xavier Fernández explica que són actuacions que ja estan parlades i que a la ciutat n'hi 
ha centenars. Diu que li contestarà per escrit i que hi ha partides especifiques per a 
manteniment urbà, asfaltat de paviment i mobilitat. 
 
El Sr. Isaac Albert diu que també la línia, Can Roca i el solar. 
 
La Sra. Carlota Menéndez diu que al fil del que parlava de l'AV Torrent d'en Pere Parres del 
local i la representant de l'AV del Pla del Bonaire, fa la proposta que a sota del Club de tenis 
taula es podria fer un hotel d'entitats com a l'Ajuntament de Barcelona que ja en té i dona molt 
joc a les diferents entitats de la ciutat, perquè permet que les entitats es mantinguin sense 
assolir grans costos. 
 
El Sr. Xavier Fernández diu que s’ha de confirmar si hi ha una partida i si aquest local ja hi està 
contemplada alguna activitat com per exemple Creu Roja o Banc d'Aliments. 
 
La Sra. Carlota Menéndez pregunta que per què una inversió sigui una realitat està en el 
pressupost és que ja la puc executar. Entenc que la biblioteca del Districte 5 encara no hi ha un 
projecte. 
 
El Sr. Isaac Albert  respon que és així, el problema d'una inversió d'aquest volum és que afecta 
a varis pressupostos. A l'hora de fer un equipament, per començar, necessites el projecte, s'ha 
de fer, adjudicar aquell any i entre que decideixes fer d'inversió i adjudiques el projecte, 
difícilment fas la inversió. Es fa el projecte quan saps que el podràs executar, perquè al cap 
d'un any pot no valdre. Aquí és on hi ha la planificació i la biblioteca del Districte 5 és una 
necessitat perquè està en un espai que no és l'idoni, però tot i així existeix. Hi ha la voluntat de 
treure la biblioteca del Club Natació i l'espai està més o menys consensuat i a partir d'aquí 
projecte i execució, però això són dos pressupostos i ara en el pressupost 2022 no hi haurà la 
biblioteca del Districte 5. 
 
S'acomiada i dona les gràcies als assistents.  
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Pren la paraula el Sr. Xavier Fernández Rivero, president del Consell i agraeix la presència del 
Sr. Isaac Albert, així com dels tècnics municipals.  
 
 
 
3. Informacions de Presidència  
 
El president del Consell obre aquest punt de l'ordre del dia. 
 
Diu que arran de les inquietuds que van sorgir sobre queixes que tenen els veïns sobre l’aigua, 
avui hem convidat, com es va demanar, a l’Observatori de l’Aigua. Passem la paraula a la Sra.  
Bea Escribano, presidenta de  l’Observatori de l’Aigua i al Sr. Paco Rodríguez, vicepresident de  
l’Observatori de l’Aigua. 
 
La Sra. Bea Escribano diu que estem aquí el Sr. Paco Rodríguez, vicpresident de l’Observatori 
de l’Aigua de Terrassa i jo que tinc les funcions de presidenta. Gràcies per acollir-nos en aquest 
Consell.  
 
Informa que aquest projecte va néixer impulsat d'un moviment social aprovat en el parlament 
ciutadà i durant el procés de remunicipalitzar la cessió de l'aigua de Terrassa. Portem tres anys 
i escaig que tenim una cessió d'aigua publica a Terrassa no la Mina sinó la empresa T-aigua. 
En el mateix moment que s'estava creant l'empresa pública un grup de persones, que es diu la 
Taula de l'aigua, de visionaris inspiradors que varem pensar que era bo que aquesta nova 
empresa pública estigués acompanyada d'un observatori que no passés una mica el que va 
succeir amb l'empresa pública que era l'ajuntament qui tenia de vetllar per a un control,  i una 
supervisió. Creiem que, en aquest sentit, no va fer tota la tasca que havia de fer de supervisar 
les funcions de Mina. Aquest observatori s'aprova en un Ple de l'Ajuntament del 2018 i 
finalment té la seva primera reunió el 20 de febrer de 2019 i es crea per posar en marxa un nou 
concepte d’autogovernança. És a dir el que volem és una sinergia entre la participació 
ciutadana, els governs polítics, l'Administració i la gestió de l'aigua. Es a dir volem que tots 
plegats agafem la responsabilitat de prendre les decisions conjuntes sobre la gestió de l'aigua 
pública, per tant és un nou concepte de participació. En aquest sentit Terrassa s'ha convertit en 
un laboratori perquè no hi ha precedent. Hi ha el precedent a París i d'aquí ens varem 
emmirallar i es va treure la majoria del reglament que tenim és imitant el model de París, però 
també hem de dir que el model de París està funcionant, però creiem que el nostre si que està 
avançant i està avançant no molt de pressa però segura. Té una estructura que és autònoma 
adscrita a l'ajuntament, un pla de treball propi amb un pressupost propi. El nostre pressupost de 
l'any és de 8.750 euros. Amb aquest pressupost el que fem és realitzar estudis, treballs, 
activitats educatives, activitats, jornades, tot un ventall d'activitats que estan vinculades a 
l'aigua de la ciutat. No poem obviar qui som i en que ens basem. Ens recolzem en tretze 
principis que estan vinculats en quatre àmbits, l'aigua com a dret humà, com a servei públic, 
com a control ciutadà i eficiència i sostenibilitat. Com funcionem?  l'observatori té un plenari de 
33 persones on tenim una representació nata, la presidència, vicepresidència, regidoria que en 
aquest cas l'ostenta la Lluïsa Melgares, la coordinadora que és l'Eva Nogueras, el secretari i la 
resta són representació de partits polítics, entitats socials, sindicats, representats de 
treballadors de T-aigua, representants del món educatiu, la universitat. Tot això composa el 
plenari, d'aquest plenari es fa l'elecció de qui són els membres de la permanent, són deu 
persones i aquest grup són els que prenen les decisions. És la representació del plenari reduït 
per treballar de forma mes eficient, avancem a tot el que suposa el pla de treball que s'ha 
aprovat anteriorment en el plenari. A l'òrgan executiu només hi ha 10 persones. El plenari, la 
permanent i del plenari pengen el que són els grups de treball. Tenim el grup de treball del dret 
humà a l'aigua i justícia social, el grup d'indicadors i control social, el de qualitat i sabor de 
l'aigua i el de projectes i medi ambient i ara en construcció també tenim un nou grup sobre 
comunicació, ja que un dels temes mes importants de nosaltres és la transparència i per tant el 
que volem és que aquest grup desenvolupi tot el que és d'interacció amb la ciutadania sobretot 
per xarxa, articles, tenir una activitat més viva que la que tenim fins ara. També tenim tres 
xarxes que es mouen de forma paral·lela que són la taula d'educació, la de recerca i la de 
ciutadania. La taula d'educació funciona molt bé perquè fem una oferta d'activitats educatives 
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molt elevada i de treballs de recerca. En el tema de recerca hi ha una sèrie de connexions amb 
la Universitat Politècnica de Catalunya i amb la de Barcelona bastant fluida. Dirigim o 
col·laborem amb estudiants de màster, treballs de fi de carrera i tot això crea un coneixement 
sobre l'aigua que després tot ho publiquem al nostre web. Hem fet moltes coses durant aquest 
període de temps, portem dos anys i escaig, ha estat un any dolent per a totes les persones, 
però hem realitzat moltes activitats, jornades com pot ser l'aigua i el canvi climàtic, també 
l'aigua circular, el cicle de l'aigua. També hem estat en una jornada aprenent que vol dir això 
d'una empresa pública. Considero que hem estat molt actives i actius. Els punt forts que tenim 
es la vinculació amb la universitat amb la producció de treball i estudi, i el que considero que ha 
estat un pas endavant ha estat el fet de crear un espai una dinàmica de treball del que diem a 
les tres bandes o les tres parts. És crear espais on estan presents T-aigua com a empresa 
pública, l'administració Govern i l'OAT, el que hem fet és que cada part ha presentat un tema 
d'interès a compartir. Hem establert nou temes que cadascú considera del seu interès i a les 
hores hem escollit, això està en formació. El que és interessant és seure a la mateixa taula amb 
molt de respecte per totes les parts i construir o produir conjuntament per arribar al consens. 
Ens sentim orgullosos perquè ens ha costat aquest pas, ja que no és fàcil seure al gerent de T-
aigua, a la regidora, les tècniques etc. Ara ja hem trencat el gel i comencem avançant i 
comencem a produir. Podríem pensar que què volem. Pensem que nosaltres som alguna cosa 
innovadora, singular i que no té precedents, moltes ciutats ens estan mirant, molts municipis 
d'alguna manera estan pensant com replicar aquest model, però no només a l'Estat espanyol 
sinó fora d'aquí també, per tant tenim una gran responsabilitat en aquest  sentit. Voldríem 
consolidar aquest projecte i executar-lo, de totes totes. Per consolidar aquest projecte, el que 
més necessitem és la participació de la ciutadania. També tenim un punt una mica gris que és 
la participació de la gent jove, ens trobem amb moltes dificultats per integrar en els grups de 
treball gent jove. La majoria de nosaltres tenim una certa edat i moltes persones que estan 
col·laborant de forma voluntària, estan o prejubilats o jubilades, això fa que la mirada no sigui 
del tot la que voldríem, perquè ens manca aquesta mirada que són el futur de la nostra 
societat. Un dels temes més importants per a nosaltres és la transparència, a finals d'any 
sempre fem l'audiència pública. Intentem que a la nostra web estigui el nostre pressupost 
sempre al màxim d'actualitzat possible, que tothom tingui accés del que estem fent i com ho 
fem. Tothom pot col·laborar en la mesura que pugui i que des d'aquí convido si es del vostre 
interès participar en un grup de treball o amb aquest nou grup de comunicació, qualsevol 
opinió, col·laboració serà mot ben vinguda.  
 
La Sra. Menéndez pregunta si tot això servirà per tenir una millor qualitat de l'aigua. 
 
La Sra. Bea Escribano respon que  entre d'altres coses. Que és més important el dret a l'aigua 
que la qualitat. La qualitat de l'aigua és bona, compleix sempre els requisits. El què m'indigna 
és trobar ampolles de plàstic sobre la taula. Vull dir-te que la qualitat de l'aigua de l'aixeta està 
més controlada que l'altra.  
 
La Sra. Menéndez diu que el gust. 
 
La Sra. Bea Escribano  diu que el tema del gust és una percepció subjectiva, de totes maners 
si que és cert que T-aigua ara té com a projecte crear un dipòsit per barrejar aigua i es creu 
que si tu baixes la salinitat, perquè el problema que tenim es d'on ve la nostra aigua, la majoria 
d'aigua ve del Llobregat que passa per les mines de potassa i això fa que totes les sals les porti 
fins aquí i la combinació de la salinitat amb els altres components és el que no dona un gust no 
grat per a moltes persones. Evidentment en aquest sentit el que es busca és baixar la salinitat i 
ho volen fer amb aquesta bassa de mobilització que està pressupostat per a l'any vinent i és 
farà a la planta de Breda i deprès posar-ho a la distribució. Jo sóc la coordinadora de qualitat i 
sabor de l'aigua i és bastant increïble que el 8% de la població de Terrassa beu aigua de 
l'aixeta. Evidentment jo no entraré si m'agrada o no m'agrada, jo bec aigua de l'aixeta, però a 
les persones que no estan acostumades els hi demano que el què poden fer és treure en un 
recipient o una gerra i deixar que se'n vagi el clor i el poses a la nevera i ja veureu que el sabor 
no és tant dolent, entre cometes, com el que tens a l'inici de treure l'aigua de l'aixeta. 
 
El Sr. Alfonso Morales diu que jo viu a Can Boada al costat del dipòsit. Pregunta per què hi ha 
tanta diferència de potencia en el servei de la xarxa. A vegades molt forta a vegades molt 
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fluixa, això és constantment com la llum que va i ve. Això pot interferir en les condicions d'aigua 
que hi ha a les cases quan ja son mes velles perquè a vegades hi ha potència fins i tot una 
vegada es varem trencar canonades. Això a què es deu? Deien que per els reguladors de la 
part de dalt de Can Boada, però allò es va arreglar, però hi segueix havent aquests impasos a 
la conducció de l'aigua, no sé si és perquè nosaltres som els primers que estem a la sortida 
dels dipòsits o és en general. 
 
La Sra. Bea Escribano respon que jo no és una enginyera de mecànica, però es pot entendre 
que la problemàtica que es presenta és de pressió, és la primera noticia no sabia que hi havia 
aquest tipus de problema. El  que ha comentat la senyora sobre el sabor de l'aigua això si que 
ho hem sentit moltíssimes vegades, però en aquest sentit de la pressió la veritat és que no puc 
contestar. És una qüestió de regulador de pressió i m'estranya molt que passi això, però si t'ha 
passat m'ho crec, però no ens han arribat queixes en cap moment. Si us trobeu en una 
circumstància com aquesta T-aigua t'ho ha de solucionar. S’escriu i es pot expressar la  
problemàtica i entenc que ho revisaran, perquè potser és una cosa que desconeixen en 
aquests moments i que sigui una cosa de la zona aquesta.  
 
Dona les gàcies als assistents. Explica que avui el que estan fent amb uns nois de d'institut 
Nicolau Copèrnic que és fer un app de les fonts de Terrassa, serà una aplicació que es podrà 
portar al mòbil i t'indicarà la font més propera d'on estàs, fonts per beure, ornamentals. Us 
convido a fer aquest exercici quan arribeu a la font podeu fer una petita enquesta sobre el 
sabor, olfacte i la transparència. Aquestes petites aportacions són molt interessants per recollir 
tota una estadística i presentar-la a T-aigua i veure com la ciutadania aprecia l'aigua de les 
fonts.  
 
La Sra. Menéndez pregunta que on estan ubicats. 
 
La Sra. Bea Escribano  diu que encara  no hi ha seu i en aquest moment estan a la UPC que 
els ha cedit un petit espai condicionat. És una reivindicació des de l'inici de la creació de 
l'Observatori. Però ens podeu escriure.  
 
El Sr. Paco Rodríguez diu que el dia 22 faran la presentació d'un treball amb els estudiants de 
la UPC sobre l'audiència pública i la reviso de comptes, el que volen fer és que tot sigui clar 
però obrir processos participatius per com s'ha de fer aquesta audiència pública. No es tracta 
de fer un dia una revisió. Partim de la base que estem aprenent, no som mestres de res. La 
idea està de com hem de fer el procés per arribar un dia a una audiència publica on sigui la 
síntesis de tot aquest any que hem anat fent coses i aquesta era la idea que partíem i que 
varem proposar a aquests nois, perquè posessin una mica de cor. Allà hi han elaborat un 
informe amb algunes observacions i idees perquè les apliquem a la ciutat i quan fem aquesta 
proposta també....  
 
La Sra. Bea Escribano  diu que casualment el dissabte la van trucar de l'alcaldia de París  
preguntant com anava l'experiència del nostre projecte. Es van emocionar de veure que el què 
ella havia creat s'havia plasmat en una realitat, ja que ha París hi va haver un conflicte entre el 
que era president de l'observatori amb les persones polítiques i va haver-hi enfrontament. 
Volem que quedi clar que la participació ciutadana quedi en la presa de decisions conjuntament 
amb els polítics, tècnics i l'empresa gestora.  
 
El Sr. Paco Rodríguez diu que la gran aposta que va fer tant el govern com la ciutadania amb 
aquella resolució va ser plantejar un nou espai de política pública i això va ser l'Observatori. 
Coproduir, obrir processos que ja no és la participació de la bústia sinó obrir processos de 
confiança i coneixement mutu i que estem fent les coses per al bé de la ciutat, no hi colors, ni 
banders ni res. Aquesta es la clau de que s'està generant aquesta confiança, veure quin és el 
problema i veure com es soluciona millor.  
 
La Sra Nogueras, Coordinadora de l'Observatori  informa que tenen facebook i instagram i 
pàgina web que es oac.cat. 
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El Sr. Xavier Fernández passa al segon punt de les informacions de presidència i informa del 
nou procés participatiu "Amb tu, millorem la vida dels barris. Per una ciutat més saludable", del 
que us varem informar en el Consell de l’estiu, va arrencar el passat dia 1 d’octubre, amb la 
fase de presentació de propostes i idees.  
 
Aquest procés vol implicar la ciutadania, les entitats i els col·lectius en la millora de la vida dels 
barris i aconseguir una ciutat més saludable, aportant propostes i idees que després es 
compartiran i treballaran conjuntament amb els consells municipals de districtes i s'elevaran a 
l'Equip de Govern. Els consells seran així els espais de deliberació i construcció col·lectiva 
d’idees i propostes presentades per la ciutadania. 
 
Fins al 7 de novembre, podeu presentar propostes i idees encaminades a crear uns barris més 
saludables, preferentment relacionades amb medi ambient i sostenibilitat, drets socials, igualtat 
i xarxa comunitària; i vida activa (activitat física, alimentació saludable, relacions socials, etc.).  
 
Us destaquem també que es poden presentar fins a cinc idees centrades en un o més barris 
d’un mateix districte i que les poden presentar les persones majors de 16 anys i les entitats i 
col·lectius registrats al RMEAC.  
 
En la pròxima sessió del Consell, al desembre, les propostes validades, les que compleixen els 
requisits de les bases, es presentaran al Consell de districte, i més endavant, en els primers 
consells del 2022 es faran sessions de debat, construcció  i priorització de les propostes.  
 
Les propostes prioritzades pel Consell s’elevaran al Govern municipal, que farà una valoració i 
selecció de les propostes a realitzar. 
 
Les propostes han de ser despeses ordinàries com per exemple: l'organització d’algun 
esdeveniment, la realització d’activitats o projectes, les campanyes de sensibilització i difusió, 
els tallers, els cursos de formació, la realització d’estudis… Queden excloses del procés les 
propostes que es refereixin a inversions (per exemple: construccions, instal·lació de bancs o 
jocs a les places, adequacions o reforma d’equipaments, espais o infraestructures urbanes; 
adquisició d’immobles, sòl o altres béns...) i les subvencions municipals. 
 
Podeu trobar tota la informació en el web municipal i en la plataforma Participa a Terrassa. 
 
Per a resoldre qualsevol dubte o suggeriment podeu contactar amb Qualitat Democràtica, a 
través del correu electrònic qualitatdemocratica@terrassa.cat o bé amb el coordinador/a de 
districte. 
 
Informa que el Sr. Salvador Esquius, vicepresident del Consell, forma part de la Comissió de 
Seguiment del procés, i li passem la paraula per si vol afegir alguna cosa més, de la primera 
reunió que van fer fa uns dies. 
 
El Sr. Salvador Esquius informa que  en aquella reunió es va posar l'èmfasi, i està regulat així, 
que han de ser propostes de despeses ordinàries, per tant, aquelles despeses que ja formen 
part a les entitats d'una manera regulada a través dels pressupostos, aquestes no en formen 
part. Això es va anar parlant al llarg de la reunió i en aquesta web hi ha posat exemples, està 
molt ben documentat i per això subratllen molt que queden més coses del procés. Per tant si 
que vaig veure que en un primer moment s'acollia d'una manera difusa perquè entenem molt 
més que el projecte s'ha consolidat més del que entenem com a regular, però això és 
augmentar la participació, però amb projectes que es podrien qualificar de singulars. És a dir 
posant més l'accent en el tema del medi ambient, formació etc. Això suposa tot un ventall, no hi 
ha una sola cosa concreta. Diu construccions i instal·lacions de bancs i jocs a places, 
equipaments no, és a dir no està contemplat com a projectes que el puguem incloure dins 
d'aquest títol que li han donat per a una ciutat mes saludable. Aquí cadascú de les entitats i de 
les persones que vulguin adreçar el projecte tenim el termini fins al 7 de novembre. A tots els 
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assistents el que si varem poder arrencar el compromís que es tallava una setmana abans i 
que s'allargués una setmana desprès per això arribem a aquesta data. El més important és que 
si hi ha algun projecte és que s'analitzi de tal manera que si algú té dubtes els faci arribar al 
districte a través de la comunicació que tenim. Ho dic per l'estructura organitzativa que hi ha a 
l'Ajuntament. Estic donant dades que ja ha dit avui el president, però com que vaig estar a 
aquesta reunió dic els detallets.  
 
La Sra. Carlota Menéndez pregunta si s'ha de presentar al Districte o a la web. El Sr. Xavier 
Fernández respon que a la web i recorda que tenim dates per a les subvencions municipals.  
 
Es passa al tercer punt de les informacions de presidència. El Sr. Fernández informa que 
donant resposta a una Proposta de Resolució, us comuniquem que en el proper trimestre es 
procedirà a instal·lar hotels d'insectes en diferents ubicacions a la ciutat. Els hotels són innocus 
per a la població i no suposen cap perill per a les persones i per contra, afavoreixen l'existència 
d'insectes que poden ser molt favorables per a combatre plagues d'insectes perjudicials per a la 
vegetació. Amb aquestes instal·lacions completem la xarxa d'hotels a la ciutat i inicialment no 
es preveu instal·lar-ne més. 
 
El Sr. Xavier Fernández també informa sobre l'Estat dels projectes pendents dels participatius 
2018 
 
-Gronxador adaptat amb arnés a la plaça de la cooperativa a Torrent d’en Pere Parres. 
-Tres bancs i font d'aigua a la Plaça de la Ruda a Can Gonteres. 
-Parada de bus (bancs) a Can Gonteres. 
-Plantació a la Plaça de la Cooperativa a Torrent d’en Pere Parres. 
-Plantació Ermita a Can Boada del Pi. 
 
El servei d'Espais Verds ens informa què han estat adjudicades fa uns dies (ECAO 0849/2020) 
el subministrament i instal·lació d'aquests elements i que es començaran a posar aviat, però no 
hi ha una data concreta. El termini establert per l'execució és de 8 setmanes.  
 
Inicialment les tasques de plantacions d'arbres no poden començar fins ben entrat novembre, 
però la instal·lació de jocs infantils podria avançar-se a la segona quinzena del mes d'octubre. 
 
Respon als precs i preguntes anterior consell pendents de resposta 
 
En el consell de juliol el Sr. Veridiano Prieto de L'Associació de Veïns de Can Boada del Pi va 
demanar saber, desprès de moltes comunicacions i comentaris, en quines condicions està la 
millora de la riera i voldríem que ens donéssiu una informació el Sr. Fernández respon que ja 
s'ha comentat anteriorment.  
 
El Sr. Jaume Casas va fer el comentari que a l'Avinguda Josep Tarradelles no hi ha cap línia 
directa cap a l'estació de Renfe i també que els horaris dels busos que passen pel barri, que 
són la línia 4, 5 i 8 passen amb molt poc espai de temps, concentrats en 5 minuts de diferència 
les tres línies i si es podria mirar de millorar aquest tema. Li diu si la resposta de mobilitat et 
sembla bé que te faci arribar per escrit, i el Sr. Jaume Casas respon que sí. 
 
El Sr. Alfonso  Morales diu que no ha contestat molt bé a la pregunta que varem fer sobre 
l'assumpte de les masies. Pel que fa al tema de les rieres ja ho ha dit la companya dins dels 
pressupostos, però tampoc no ens ha dit que ens donin una informació ben eficaç tant amb el 
tema de les masia com el de les rieres, perquè el company Veridiano està a la coordinadora de 
les rieres. 
 
El Sr. Xavier Fernández diu que el tema de les masies s'ha explicat per activa i passiva a l'AV 
per part meva, de la coordinadora, del regidor d'urbanisme, ja s'ha explicat. Han presentat la 
llicencia però a dia d'avui no tenen data d'inici. Les traves d'aquestes empreses poden durar 
vuit mesos, no tenen la data de caducitat. Que ho han demanat si i és un tema que s'ha 
explicat varies vegades. 
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El tema de la riera s'ha comentat en el tema de la inversió. A la pregunta si s'han començat a 
desbrossar els trams urbans, els que s'han iniciat ara són els de la riera del Palau sector sud i 
les Arenes. Els 2018-2019 no es va fer a baix i va tocar aquí dalt.  
 
El Sr. Alfonso  Morales diu que el tema de les masies és fer que s'arreglin, és el perill que hi ha 
perquè allà hi entra tothom i els veïns hem de trucar als municipals i que fins que no hi hagi un 
mort no es farà res. 
 
El Sr. Xavier Fernández  diu que per sort l'Ajuntament fa la seva tasca, la propietat té diferents 
requeriments i multes i nosaltres com Ajuntament seguim insistint. 
 
4. Precs i preguntes  
 
No hi precs  preguntes 
 
5. Consultes de la ciutadania  
 
No hi ha consultes de la ciutadania 
 
 
El Sr. Xavier Fernández  acomiada i dona les gràcies als assistents.  
 
 
El president aixeca la sessió, la qual, com a secretària, estenc aquesta acta. 
 
 
Secretària President 
  

Isabel Fernández Lázaro Xavier Fernández Rivero 

 
 
 
 


